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 عبادي صلح طلب، سرباز ارتش ترامپ و بن سلمان!
ش��يرين عبادي در مصاحبه با خبرنگاري كه گفته مي شود 
نزديك به اسرائيل است، از لزوم تحريم هاي بيشتر عليه ايران 
مي گويد و به ش��ركت هاي اروپايي توصيه مي كند در ايران 

سرمايه گذاري نكنند. 
علي عليزاده تحليلگر مسائل سياس��ي- اجتماعي مقيم لندن، در توئيتر خود 
درباره خانم شيرين عبادي و اهدافش نوشت: عبادي در گفت و گو با بلومبرگ 
گفته كه كارش با اصلاحات تمام ش��ده و به دنبال رژيم چنج از طريق تحريم 

بيشتر، لغو قراردادهاي تجاري اروپا و ورشكسته كردن اقتصاد ايران است. 
عبادي رسماً به ارتش بن سلمان و ترامپ پيوسته و اصلاح طلبان موظفند خيانت 

آشكار متحد سابق خود را محكوم كنند. 
 تفاوت ما با ليبرال ها در چيست؟

سيد ياسر جبرائيلي در توئيتر خود درباره شعارهاي دروغ ليبرال ها و وابستگي 
ايران به واردات، نوشت: در مسير پيش��رفت مطالعه كشورهاي پيشرفته مهم 

است. 
 اما تفاوت ما با ليبرال ها در تجربه خواني اين است كه ما به واقعيت هاي اقتصادي 
تاريخي غرب نظر داريم، ليبرال هاي ش��عارهاي دروغ غ��رب در مورد تجارت 
آزاد را چون طوطي تكرار مي كنند تا كش��ورمان را روز به روز به واردات بيشتر 

وابسته كنند. 
 دولت از افزايش قيمت دلار چه نفعي مي برد؟

حسينعلي حاجي دليگاني، نماينده مجلس شوراي اسلامي درباره دلايل افزايش 
قيمت دلار و عدم توجه بان��ك مركزي به اين موضوع در توئيتر خود نوش��ت: 
گزارشي از بانك مركزي دريافت نكرده ايم كه به دنبال اين باشد تا جلوي افزايش 
قيمت دلار را بگيرد، بلكه اين موضوع يك حالت مديريت شده يا رها شده يا حتي 

مديريت شده براي افزايش قيمت دارد. 
افزايش قيمت دلار اگر براي ديگران سودي نداشته باشد براي دولت سود دارد 

چراكه باعث افزايش درآمدهاي بيشتر مي شود. 
----------------------------------------------------------
 محسن رضايي: مهار ارز به دانش اقتصادي دولتمردان بستگي دارد

محسن رضايي درباره معماي افزايش قيمت ارز در اينستاگرام 
خود نوشت: مهار اژدهاي چندس��ر ارز، بيش از آنكه به اراده 
دولتمردان بس��تگي داشته باش��د، به فهم و دانش و رويكرد 

اقتصادي آنها وابسته است. 
رؤساي دولت هاي قبل، نرخ ارز را در دولت اول با فشار، ثابت نگه مي داشتند اما 

ادامه اين فشار در دولت هاي دوم ممكن نبود و ارز جهش مي يافت. 
نرخ ارز در دولت دوم مرحوم آقاي هاشمي، بيش از سه برابر، در دولت دوم آقاي 

خاتمي دو برابر و در دولت دوم آقاي احمدي نژاد سه برابر شد. 
در دولت آقاي روحاني هم با وجود بحث ها و جلس��ات ف��راوان، هنوز كاري از 

پيش نرفته است.
----------------------------------------------------------

  هدف از حمله سايبري به ايران چيست؟
مهدي محمدي در كانال تلگرامي خود درباره تهاجم سايبري 
شب جمعه نوشت: درك اينكه اين كشور تحت حمله قرار دارد 
يكي از فوري ترين نيازهاي جامعه امروز ايران است خصوصاً كه 

حمله كنندگان قصد خود را پنهان هم نمي كنند. 
تهاجم سايبري ديشب صرف نظر از ابعاد فني آن، اگر اين حس را منتقل كند، 

سرجمع ضرر نكرده ايم. 
اين حمله از طريق نفوذ در سوئيچ هاي سيسكو صورت گرفته كه عموماً به عنوان 
يكي از اجزاي ضروري زيرساخت سايبري كشور شناخته مي شود. همين هم 

خود داراي پيام است. 
وقتي يكي از اجزای زيرساخت خود را به طور وابسته تعريف مي كنيد، آن جزء 

آسيب پذيرترين جزء سيستم تان خواهد بود. 
حالا تصور كنيد كه كس��اني به نام اصلاحات، مي خواستند كل سيستم بانكي 
كشور را توسط پيمانكار خارجي بازسازي كنند، ش��ايد هم تا حدي جلو رفته 
بودند.  اين حمله يك هشدار است. كس��اني در جهان سركار آمده اند كه بناي 
كوتاه آمدن ندارند حتي اگر بنشينيد و تماشايشان كنيد. در يك نبرد، وقتي يك 

طرف نجنگد، جنگ متوقف نمي شود بلكه اين اوست كه شكست مي خورد. 

آستان قدس در سال گذشته
 ۲۴درصد افزايش صادرات داشته است

تولي�ت آس�تان ق�دس رضوي ب�ا بي�ان اينكه 
مهم ت�ر از خصوصي س�ازي، توانمندس�ازي و 
حمايت از بخش خصوصي اس�ت، گفت: راهبرد 
آس�تان قدس رقابت با بخش خصوصي نيست. 
به گزارش فارس، حجت الاس��لام رئيسي در ديدار 
با مديران آستان قدس رضوي با بيان اينكه راهبرد 
آستان قدس رقابت با بخش خصوصي نيست، اظهار 
داشت: راهبرد آستان قدس رقابت با فعالان بخش 

خصوصي و تصدي گري نيس��ت، بايد به گونه اي اقدام كنيم كه عامل تحرك و 
كارآمدي فعالان مردمي در بخش هاي مختلف باشيم. 

عضو مجمع تش��خيص مصلحت نظام با بيان اينكه مهم تر از خصوصي سازي، 
توانمندسازي و حمايت از بخش خصوصي است كه يك حلقه مفقوده در مديريت 
كشور است، خاطرنشان كرد: در سال ۹۴ تنها ۴۸ درصد درآمدهاي پيش بيني 
شده در بودجه محقق شده بود كه اين رقم در سال ۹۵ به ۷۶ درصد افزايش يافت 

و در سال گذشته اين ميزان به بيش از ۹۰ درصد رسيد. 
رئيسي با تأكيد بر اينكه كالاها و خدمات مورد نياز در بخش هاي مختلف آستان 
در اولويت اول بايد از توليدات داخل خود آس��تان تأمين ش��ود، يادآور شد: در 
اولويت بعدي، اگر نيازمندي ها در داخل آس��تان توليد نمي ش��د، فقط بايد از 
كالاهاي ايراني استفاده شود و عدم اجراي اين اصل بايد تخلف محسوب شود. 
وي در پايان گفت: آستان قدس در سال گذش��ته ۲۴ درصد افزايش صادرات 
داش��ته اس��ت و بايد تلاش كنيم اين عدد را با افزايش دسترس��ي به بازارهاي 

خارجي افزايش دهيم. 
----------------------------------------------------------

مزاياي تحصيلي حين مسئوليت مديران ارشد
حذف مي شود

عضو هيئت رئيس�ه كميس�يون آموزش مجلس با تأكيد بر اينكه تحصيل 
مديران ارش�د نظام حي�ن مس�ئوليت، رانت خ�واري و سوءاس�تفاده از 
مق�ام و موقعي�ت و خيان�ت در امان�ت اس�ت، از تهي�ه پيش نوي�س 
طرح�ي جه�ت مح�روم ك�ردن وزرا و مدي�ران كل دولت�ي از مزاي�اي 
م�دارك تحصيل�ي ك�ه حي�ن مس�ئوليت درياف�ت كرده اند، خب�ر داد. 
حجت الاس��لام عليرضا س��ليمي در گفت وگو با فارس از تهيه پيش نويس 
طرحي درباره تحصيل مسئولان ارشد از جمله وزرا، استانداران، فرمانداران 
و مديران كل دولتي حين مسئوليت خبر داد. وي در اين باره گفت: براساس 
اين طرح كه از س��وي جمعي از نمايندگان در دس��ت تدوين اس��ت، همه 
مسئولان در رده هاي ذكرشده كه حين تصدي مسئوليت مبادرت به ادامه 
تحصيل كرده اند، از مزاياي مالي و حقوق��ي مدرك تحصيلي خود از جمله 
امكان كانديداتوري براي نمايندگي مجلس با مدرك كارشناس��ي ارش��د 

محروم خواهند شد. 
سليمي در ادامه خاطرنش��ان كرد: تحصيل مديران ارش��د نظام حين تصدي 
مسئوليت ها، رانت خواري و سوءاس��تفاده از مقام و موقعيت و خيانت در امانت 
است، چراكه در دست گرفتن مسئوليت هايي در اين رده به معناي انتظار مردم از 
آنان جهت خدمت رساني تمام وقت است و مسئولي كه مبادرت به ادامه تحصيل 
مي كند، يعني بخشي از زمان را به انجام مسئوليت ها اختصاص نداده است، البته 

آموزش هاي ضمن خدمت مشمول اين طرح نمي شود. 

   خبر

فرمان�ده ق�رارگاه مرك�زي خاتم الانبي�ا)ص( گف�ت: 
جمهوري اس�امي اي�ران ضمن رص�د تمامی تح�ركات و 
آمادگ�ي ب�راي هرگون�ه واكن�ش دفاع�ي و تهاجم�ي در 
عي�ن ح�ال ب�ه دنب�ال مديري�ت ح�وادث و جلوگي�ري 
اس�ت.  منطق�ه  در  درگي�ري  و  تش�نج  افزاي�ش  از 
به گزارش فارس، س��ردار سرلشكر غلامعلي رش��يد در ارزيابي 
ميداني از سواحل مكران و سواحل و جزاير خليج فارس و ديدار 
با فرماندهان نيروي دريايي ارتش و سپاه ضمن اشاره به شرايط 
منطقه گفت: منطقه خليج فارس و درياي عمان جايگاه ويژه اي 
در سياست هاي دفاعي - امنيتي جمهوري اسلامي ايران دارد، 
بنابراين ضمن اينكه بايد رخدادها و تحولات را هوشيارانه رصد 
و مديريت كرد، همچنين بايد در برابر حوادث پيش بيني نشده 
و تأثير آن بر گس��ترش رويارويي ها آماده ب��ود.  وي تأكيد كرد: 
سياست ايران در خليج فارس و درياي عمان »دفاعي - بازدارنده« 

از طريق »حضور همه جانبه و فعال« اس��ت. جمهوري اسلامي 
ايران ضمن رصد تمامی تحركات و آمادگي براي هرگونه واكنش 
دفاع��ي و تهاجمي در عين ح��ال به دنبال مديري��ت حوادث و 
جلوگيري از افزايش تش��نج و درگيري در منطقه است.  رشيد 
گفت: سياست جمهوري اسلامي ايران در منطقه خليج فارس تابع 
سه اصل اساسي است: تعامل و همكاري فعال با همسايگان، دفاع 
از امنيت و ثبات در منطقه و مقابله قاطعانه با اقدام مداخله آميز 

قدرت هاي فرامنطقه اي در منطقه. 
فرمانده قرارگاه مركزي خاتم الانبي��ا )ص( تصريح كرد: نيروهاي 
مسلح جمهوري اس��لامي ايران با قدرت و اقتدار از منافع خود در 
منطقه دفاع و با هرگون��ه رفتار تحريك آمي��ز و بي ثبات كننده در 
منطقه، قاطعانه و هوشيارانه برخورد خواهند كرد. هيچ كشوري نبايد 
قدرت و صبر استراتژيك ايران را در دفاع از منافع خود و ايجاد ثبات 

در منطقه به آزمون گيرد و دچار اشتباه در محاسبه شود. 

تصري�ح  آس�يا  غ�رب  مس�ائل  كارش�ناس  ي�ك 
ك�رد: جن�س خان�دان آل س�عود ك�ه م�روج تفك�ر 
صهيونيست هاس�ت.  جن�س  از  اس�ت  وهابي�ت 
حسين شيخ الاسلام در گفت وگو با ايسنا در مورد اظهارات اخير 
محمد بن سلمان وليعهد سعودي در دفاع از رژيم صهيونيستي 
و ارتباط كشورهاي منطقه و اس��لامي با اين رژيم، تصريح كرد: 
بايد توجه كنيم كه وهابيت و صهيونيسم همزمان با يكديگر رشد 
كردند و در زمان شكل گيري، حامي اصلي اين دو تفكر انگليس 

بود، گرچه اكنون ارباب آنها امريكاست. 
وي با بيان اينكه شاه نشينان سعودي و همچنين صهيونيست ها 
هر دو روي يك سكه هستند و اكنون به ابزاري در دست امريكا 
تبديل شده اند، خاطرنشان كرد: خط و مشي آنها مبتني بر زور، 
نژادپرستي و استفاده از خشونت است؛ چنانچه مي بينيم رژيم 
صهيونيستي با مردم مظلوم فلسطين چگونه برخورد مي كند و 

از ديگر سو شاهد تجاوزات سعودی ها به يمن كه منجر به كشته 
شدن و آواره شدن تعداد زيادي از مردم بي گناه اين منطقه شده 

است، هستيم. 
شيخ الاسلام با بيان اينكه اين جريان در طول اين سال ها با زور 
و اسلحه تلاش كرده ملت هاي منطقه را سركوب كند، افزود: با 
گذشت زمان از قدرت و نفوذ اين جريان در منطقه كاسته شده 
و با توجه به اين تحولات اكنون سعودي ها مجبور هستند روابط 
پنهاني ای را كه س��ال ها با صهيونيس��ت ها داشتند، تحت فشار 

اسرائيل علني كنند. 
اين كارشناس مسائل غرب آسيا خاطرنشان كرد: استكبارگران 
به دنبال اين هستند كه زمينه اي را فراهم كنند تا صهيونيست ها، 
مس��لمان ها و عرب ها با هم زندگي كنند در حال��ي كه اين امر، 
شدني نيست و ملت هاي منطقه، صهيونيست ها را كه جنس شان 

از جنس مردم منطقه نيست، نمي پذيرند. 

آل سعود و صهيونيست ها دو روي يک سكه هستندهيچ کشوري نبايد صبر استراتژيک ايران را بيازمايد
شيخ الاسام:سرلشكر رشيد:

عضو هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي مي گويد 
كه »اگر امريكايي ها در برجام شيطنت كنند و از آن 
خارج شوند، جمهوري اسلامي ايران هم عمل متقابل 
انجام مي دهد و به قبل از قبول تعهدات بازمي گردد.« 
غير از او مقامات ديگر كشورمان هم در مورد موضوع 
خروج امريكا از برجام موضع گيري داشته اند. سهيلا 
جلودارزاده نماينده تهران مي گويد كه » لغو يكجانبه 
اين توافق، موجب سلب اعتماد كامل دوباره جهان از 
امريكا مي شود و بار ديگر چهره كريه امريكا را به دنيا 
نشان خواهد داد.« ترامپ رئيس جمهوري امريكا قرار 
است تصميم خود درباره تمديدكردن يا تمديد نكردن 
تعليق تحريم ها و ادامه اجراي برجام را روز 1۲ مه )۲۲ 
ارديبهشت( اعلام كند. روشن نيست در صورت خروج 
امريكا از برجام، اروپايي ها در اين توافق باقي بمانند يا 
خير و اساساً آيا با خروج امريكا، ديگر اصل توافقنامه 
موجوديت خواهد داشت كه بشود در مورد حضور يا 
عدم حضور ايران و اروپا در آن گفت و گو كرد يا خير. 
علي اكبر صالحي رئيس سازمان انرژي اتمي نيز دو روز 
پيش در مورد احتمال خ��روج امريكا از برجام گفت: 
»دشمنان بايد بدانند در شرايط برگشت پذيري برجام 
شرايط ويژه اي رقم خواهد خورد و زماني كه مسئولان 
بلندپايه نظام اراده كنند، ضرب شس��ت ويژه اي براي 
برهم زنن��دگان اين توافق خواهيم داش��ت.« اين در 
حالي است كه مشخص نيست ترامپ واقعاً قصد خروج 
از برجام را دارد يا آنكه براي بازارگرمي و گرفتن امتياز 
بيش��تر چنين رويكردي دارد. در عي��ن حال به طور 
دقيق مشخص نيست دولت روحاني چه تدبيري براي 
مقابله با اين تصميم امريكا انديشيده است و در سخنان 
نماينده اصلاح طلب مجلس، سهيلا جلودارزاده هم 
صرفاً به تقبيح عملكرد امريكا پرداخته شده و راهكار 

عملي ارائه نشده است. 
 ب�ه نقط�ه قب�ل از قب�ول تعه�دات برجام 

بازمي گرديم
غلامرضا كاتب در گفت وگو با ايرنا اظهار داشت: خروج 
احتمالي امريكا از برجام نقض كامل تعهدات و قوانين 
بين المللي است و موجب بي اعتمادي كشورهاي دنيا 

نسبت به اين كشور مي شود. 
عضو هيئت رئيس��ه مجلس افزود: خ��روج امريكا از 
برجام نه تنها باعث منزوي شدن ايران نمي شود بلكه 
به انزواي امريكا منجر مي شود، ما معتقديم اروپايي ها 
در صورت نقض برجام از سوي امريكا به تعهدات خود 
عمل مي كنند و نقض عهد نخواهند كرد. اگر امريكا 
بخواهد ش��يطنت كند ما هم نس��بت به آن واكنش 

نشان مي دهيم و به نقطه قبل از قبول تعهدات برجام 
باز مي گرديم. 

كاتب ادام��ه داد: امري��كا بداند تحق��ق منافع ملي و 
انس��انيت در گرو انجام تعهدات بين المللي اس��ت، 
اينكه دولتمردان امريكايي يك تنه دست به اقدامات 
شيطنت آميز و عوام فريبي بزنند، راه به جايي نمي برند 
و كشورهايي در آينده سربلند خواهند بود كه پايبند به 
تعهدات باشند، در اين راستا اميدواريم امريكا سر عقل 
بيايد.  وي مواضع جمهوري اس��لامي ايران در مقابل 
امريكا را كاملًا روشن و ش��فاف توصيف كرد و افزود: 
خروج احتمالي امريكا از برجام، نقض آشكار قوانين 
بين المللي است و باعث انزواي اين كشور در مجامع 

بين المللي مي شود. 
  اروپايي ها به تعهدات خود  پايبند مي مانند

س��هيلا جلودارزاده روز ش��نبه در گفت وگ��و با ايرنا 
افزود: امريكا در س��ال هاي گذشته به دليل جناياتي 
كه در ويتنام انج��ام داده بود به چه��ره كريه در دنيا 

تبديل شده بود و اين كشور در اين سال ها تلاش كرد 
چهره بشردوستانه از خود نشان دهد ولي در اين كار 

موفق نبود. 
وي ادامه داد: تواف��ق برجام بع��د از تلاش هاي زياد 
و ميانجيگري ه��اي فراوان به س��رانجام رس��يد و به 
شكل محافظه كارانه مورد قبول ايران قرار گرفت. لغو 
يكجانبه اين توافق، موجب سلب اعتماد كامل دوباره 
جهان از امريكا مي شود و بار ديگر چهره كريه امريكا را 

به دنيا نشان خواهد داد. 
جلودارزاده اف��زود: امريكا بداند ب��ا اقدامي همچون 
لغو برج��ام نمي تواند به خواس��ته ها و آرزوهاي خود 
دس��ت يابد زيرا ايرانيان فراز و فرود زيادي را تجربه و 
با همه مشكلات مبارزه كرده اند، فشارهاي امريكا ما را 

سرسخت تر از گذشته خواهد كرد. 
عضو فراكسيون اميد همچنين گفت: اين كشور بايد 
عاقلانه فكر كند و تصميم بگيرد، فاصله جنگ يا صلح 
يك كلمه است، عقل و دانش بشر در اين مرحله است 

كه ديگر ظلم و ستم را نمي پذيرد و امريكا بايد بداند كه 
سلطه گري و قلدري در دنيا جواب نمي دهد. 

نماينده مردم ته��ران در مجلس خاطرنش��ان كرد: 
دولتمردان امريكايي بايد بدانند قلدرهاي تاريخ مثل 
صدام و هيتلر نابود ش��دند، اين قانون خدايي اس��ت 
كه اگر تمدني با س��تم به اوج برس��د، لحظه اوج آن 

سقوطش است. 
 سوختن برگ برنده ايران در برجام

در همين زمينه بسياري از منتقدان كه تا پيش از اين 
هم به دولت بارها و بارها هش��دار داده بودند كه نبايد 
همه ظرفيت را هزينه برجام كن��د و همه اميدش به 
برجام باشد، اكنون يادآور همان هشدارهايي هستند 
كه ب��ا طعنه و تندخويي دولت مواجه ش��د. س��ايت 
ديدبان مي نويسد: دولت تدبير و اميد همه توان خود 
را در توافق هسته اي )برجام( متمركز كرد و اكنون كه 
برجام در يك قدمي شكست است، استراتژي اقتصادي 
و سياس��ي نجات بخش��ي در نهادهاي تصميم گير 

كشورمان مشاهده نمي شود. بسياري از كارشناسان 
معتقدند در شرايط كنوني، اقتصاد بحران زده كشورمان 
بر لبه پرتگاه قرار دارد و براي برون رفت از آن به عزمي 

در سطوح ملي نياز است. 
واقعيت اين اس��ت كه برجام با روي كار  آمدن دولت 
تدبير و اميد قوت گرفت و به يك گفتمان ملي تبديل 
ش��د اما آن چيزي كه اكنون مورد غفلت قرار گرفت 
اين بود كه دولت يازدهم و بخشي از دولت دوازدهم 
اكثر توان خود را بر توافق هسته اي متمركز كرد و از 
سياست هاي تقويت اقتصاد يا همان اقتصاد مقاومتي 

غفلت كردند. 
آن چيزي كه مانند روز روش��ن ب��ود اينكه غربي ها 
با محوري��ت امريكا بر عهد خود باق��ي نخواهند ماند 
و درنهايت ه��ر توافقي كه بين جمهوري اس��لامي و 
1+۵ منعقد شود به استناد سوابق تاريخي و ماهيت 
كش��ورهاي طرف مقابل ايران، درنهايت با شكست 
مواجه خواهد ش��د. در همين راستا برخي معتقدند 
برجام مانند نوزادي بود كه از ابتدا مرده به دنيا آمد. از 
سويي ديگر با توجه به اينكه همه سازوكارهاي سياسي 
و اقتصادي برجام، نوشته امريكايي ها بوده است، عملًا 

نبايد به برجام دل خوش مي كردند. 
 اما چنانچه  مس��ئولان دولتي و نمايندگان مجلس 
مي دانستند كه در نهايت برجام با بدعهدي كشورهاي 
غربي با محوريت امريكا مواجه خواهد شد، پس چرا با 
مذاكره و توافق هسته اي موافقت كردند؟ و چنانچه دو 
قوه مجريه و مقننه با محوريت رهبري مي دانس��تند 
كه امريكا بر سر عهد خود نمي ماند، سؤالي كه پيش 
مي آيد اينكه آيا طي شش س��ال گذشته تدابير لازم 
جهت رويارويي با شكست توافق هسته اي و بازگشت 
تحريم اتخاذ شده است؟ جواب اين سؤال پيرامون رهبر 
انقلاب كمي پيچيده به نظر مي رسد زيرا نه تنها موضع 
رهبر انقلاب پيرامون برجام از ابتدا تاكنون هرگز نقش 
حمايت گونه اي نبوده است بلكه همواره با ذكر شروطي 
در برجام به دنبال كاهش خسارات احتمالي بودند. از 
سويي بارها تأكيد كردند كه امريكا قابل اعتماد نيست، 
ولي دولت تأكيد داشت امضاي امريكايي ها تضمين 
است. اين همان نكته اي بود كه درنهايت مورد غفلت 
دولت و مجلس قرار گرفت و اين دو قوه نتوانستند برگ 
برنده ايران را در مذاكرات هسته اي حفظ كنند و اكنون 
كه برجام در يك قدمي شكست كامل است، دولتمردان 
كشورمان به شدت نگران بازگشت تحريم ها و به دنبال 
آن، عدم فروش نفت و به وجود آمدن مشكلاتي براي 

اداره كشور هستند.

موضع نمايندگان مجلس يك ماه مانده به تصميم امريكا در مورد ماندن يا خروج از برجام

به نقطه قبل از قبول تعهدات برجام باز مي گرديم
امريکاباخروجازبرجامدرجهانبياعتبارميشود

نماين�دگان مجلس ب�ه دنبال طرحي هس�تند 
كه دس�تگاه هاي اجرايي را موظف به استفاده 
از كالاي داخل�ي كن�د. در عي�ن ح�ال عل�ي 
لاريجان�ي رئي�س مجل�س در م�ورد دس�تور 
دولت به دس�تگاه هاي اجرايي براي اس�تفاده 
از كالاي ايران�ي معتقد اس�ت كه اي�ن حداقل 
كار اس�ت و باي�د تبلي�غ و فرهنگ س�ازي 
مناس�ب و در عي�ن ح�ال زمينه س�ازي براي 
تولي�د كالاي ب�ا كيفي�ت داخلي انجام ش�ود. 
به گزارش خان��ه ملت، علي لاريجاني در مراس��م 
تجليل از كاركنان نمونه قوه مقننه در س��ال ۹۶ با 
اشاره به پيام نوروزي رهبري و نيز سخنراني ايشان 
در مش��هد مقدس گفت: رهبري بيان��ات و نكات 
بسيار مهم و ارزشمندي را مطرح كردند كه محور 
آن توجه به بخش توليد داخل است، بنابراين بايد 
ساز و كارهاي مناسب براي حمايت از توليد داخل و 
توجه به صادرات غيرنفتي ايجاد شود چراكه نكاتي 
كه مقام معظم رهبري فرمودن��د براي اين مقطع 

زماني حياتي است. 
لاريجاني تصريح ك��رد: رقابت ه��اي گوناگون در 
بخش هاي اقتصادي گاهي به توليد داخلي لطمه 
زده است و به رغم اينكه برخي از محصولات توليد 
داخل از كيفيت و اس��تانداردهاي لازم برخوردار 
هس��تند اما با اين وجود واردات صورت مي گيرد. 
اين در حالي است كه بايد بر اساس اصل مشخص 
با لحاظ تعرفه هاي مختلف، رقابت ها شكل بگيرد. 
برخي ضديت ها در منطقه مشاهده مي شود، حتي 
گاهي در مورد ارز داخلي كشور نيز نابساماني هايي 

ايجاد كرده اند، هر چند اشكالات تأثيرگذار ديگري 
در موضوع ارز وج��ود دارد، بنابراين بايد به همين 
ميزان نسبت به مسائل داخلي كشور اهتمام وجود 

داشته باشد و با عزم ملي مشكلات را حل كرد. 
وي ادامه داد: از اتاق هاي بازرگاني و اصناف كشور 
اين انتظار وجود دارد كه س��ازماندهي مناس��بي 
داش��ته باش��ند چراكه اگر بناس��ت كل كشور در 
توليد داخل اهتمام داشته باشند، نهادهاي مردمي 
مذكور نيز وظيفه دارند شرايطي را ايجاد كنند كه 
محصولات با اس��تاندارد و با كيفيت مطلوب ارائه 
شود، البته همه اين موضوعات با قوانين و بخشنامه 
انجام نمي شود و نظارت مردمي در اين راستا نقش 
مهمي دارد چراكه اگر نظارت هاي مذكور نباشد به 

شرايط قبل بازمي گردد. 
رئيس قوه مقننه افزود: مردم ب��ه دنبال محصول 
خوب هستند كه استانداردهاي لازم در توليد آن 
لحاظ شده باش��د، بنابراين اعمال نظارت صحيح 
بسيار مهم است و اگر مي خواهيم توليد باكيفيت 
افزايش يابد بايد اعمال نظارت كافي نيز در دستور 
كار باشد.  لاريجاني گفت: بخش ديگري از مسائل 
به رسانه هاي گروهي ارتباط دارد يعني توجه دادن 
به اينكه همه ما در درون يك كشتي هستيم، اگر 
اقتصاد كشور ثروت زا باشد و توليد خوب ارائه شود 
و اهتمام مردم نيز به مصرف داخلي زياد باشد، آن 

وقت همه نجات پيدا مي كنيم. 
وي با اشاره به صحبت هاي مقام معظم رهبري در 
خصوص حماي��ت از توليد ادام��ه داد: بايد تعصب 
به محصولات داخلي در همه جاي كش��ور وجود 

داشته باشد و در اين راستا نقش راديو و تلويزيون و 
رسانه ها بسيار مهم است و بايد در تبليغات مستقيم 
و غيرمستقيم وظايف روشني را براي خود در اين 
حوزه ترسيم كنند و نبايد بخش هاي رسانه اي را در 
اين زمينه دس��ت كم گرفت، بنابراين بايد با وفاق 

ملي رو به جلو حركت كرد. 
رئيس نهاد قانونگذاري تصريح كرد: اينكه دولت در 
ابتداي سال دس��تور داد كه دستگاه هاي اجرايي از 
محصولات توليد داخل استفاده كنند، حداقل كاري 
بود كه بايد انجام مي شد، البته در جاهاي مختلف 
با وج��ود اينكه محص��ولات داخلي وجود داش��ت 

اما از همان نوع محصول از خ��ارج واردات صورت 
مي گرفت كه بايد اين موضوع رفع شود، دستگاه هاي 
اجرايي پيشگام استفاده از محصولات داخلي باشند، 
در هر صورت بايد آسيب شناس��ي روش��ن تري در 
زمينه هاي مذكور انجام ش��ود و مركز پژوهش ها و 
كميس��يون هاي تخصصي مجلس اقدامات لازم را 

براي رسيدگي به خلل قانوني انجام شود. 
 تدوين طرح دوفوريتي الزام دستگاه هاي 

دولتي به خريد كالاهاي ايراني
حجت الاسلام نصرالله پژمانفر نماينده مردم مشهد 
و كلات در مجلس ش��وراي اس��لامي گفت: طرح 

دو فوريتي الزام دس��تگاه هاي دولتي به استفاده از 
كالاهاي ايراني تهيه و تدوين شده و به هيئت رئيسه 

مجلس تقديم خواهد شد.  
وي اف��زود: در اين ط��رح همانطور كه گفته ش��د 
دستگاه هاي دولتي ملزم شدند تا كالاهاي مورد نياز 
خود را از بين توليدات داخلي خريداري و استفاده 
كنند و استفاده  كالاهاي خارجي در دستگاه هاي 
دولتي ممنوع باش��د و اس��تفاده از كالاي خارجي 
در اين دستگاه ها در صورت وجود مشابه ايراني آن 

جرم تلقي شود. 
نماينده مردم مش��هد در مجلس شوراي اسلامي 
اظهار داش��ت: همچني��ن در اين ط��رح آمده كه 
آموزش و پرورش مكلف ش��ود تا براي س��ال هاي 
آينده علاوه بر اينكه در درس هاي پايه هاي مختلف 
درس��ي را پيش بيني كند تا انگيزه بچه ها را براي 
خريد كالاي ايراني بيشتر كند و برنامه ريزي هايي 
انجام ش��ود تا دانش آموزان ط��ي بازديدهايي كه 
برايش��ان در نظر گرفته مي ش��ود با ظرفيت هاي 

داخلي كشور آشنا شوند. 
پژمانفر خاطرنش��ان ك��رد: نكته ديگ��ري كه در 
اين طرح پيش بيني ش��ده بحث  رسانه هاست، به 
اين ترتيب كه رس��انه ها به ط��ور كل و همچنين 
بيلبوردهاي داخل ش��هر مجاز به تبليغ كالاهاي 
خارجي نيستند و ممنوعيتي براي اين نوع تبليغات 
براي آنها در نظر گرفته ش��ود و از سويي ديگر هم 
صدا و سيما و هم ديگر رسانه ها و هم بيلبوردهاي 
شهري مكلف به فرهنگ س��ازي نسبت به مصرف 

كالاهاي ايراني شوند. 
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